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Datum 2023-12-12 

 

Tid Kl. 08.30 – 10.40 

  

Plats Digitalt 

 

Beslutande Enligt närvaro- och tjänstgöringslista 

 

Övriga   

närvarande Niklas Nordén, kommundirektör §§ 70 - 76 
Siv Sjödin, tf. kanslichef §§ §§ 70 - 76 

Mikael Näsström, Tillväxtchef §70 

Mattias Axelsson, Ekonomichef, § 70 

Laila Lindholm, Kökschef, §70  

 

 

 

 
  

 

 

  

  

  

  

 

 

 

 

 
Underskrifter Protokollet undertecknas elektroniskt av 

  

 Sekreterare Siv Sjödin §§ 70 - 76 

  

 Ordförande Johan Andersson (C) §§ 70 - 76 

 

 Justerare John Åberg (S) §§ 70 - 76 

 

 

 

Bevis om justering 

Protokollet är justerat. Justeringen har tillkännagetts genom anslag på Sollefteå kommuns digitala 

anslagstavla, www.solleftea.se  
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Närvaro- och tjänstgöringslista 
  

Namn När- Tjg. Reservation Jäv Anteckningar 
 varo Ers.    

   § §  

        

Ledamöter        

Johan Andersson (C) X      Ordförande 

Therese Kårén (C) X       

Peter Ledin (C) X       

Birgitta Häggkvist (VI) X       

John Åberg (S) X      Justerare 

Ersättare        

Maria Wennberg (C) X       

Daniel Rehnberg (C) 

 

X       

Jörgen Åslund (VI) X       

Kjell-Åke Sjöström (V) X       

Mattias Ahlenhed (S) -      Anmält förhinder 

 

 

Val av justerare 

John Åberg (S) väljs till justerare. 
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§ 70  KS 7/2023 

 
Informationer 
 
Beslut 
Kommunstyrelsens allmänna utskott tackar för informationerna.  

 

Ärendebeskrivning 

Utskottet ges följande informationer 

 

Mikael Näsström, Tillväxtchef 

Informerar om 

- Stadsnät har erhållit beslut motsvarande 50 mnkr för fortsatt bredbandsutbyggnad. 

Det är ett stort projekt som kräver stor arbetsinsats vilket medför att kommer att 

rekryteras personal för att kunna genomföra projektet.  Förarbeten pågår. Utbyggnaden 

kommer att pågå under några år. 

I och med beslutet betalas erhållna landsbygdsmedel tillbaka. 

- På tillväxtmötet diskuterades kommunal energiplanering kopplat till utbyggnad av 

energisystemet. Det startar upp ett myndighetssamråd med Länsstyrelsen som 

sammanhållande instans.  

- Tillsammans med Härnösand pågår samordning av projekt för hållbar samhälls-

omställning. Sollefteå kommer att rekrytera en person som ska ingå i det gemensamma 

projektet. Beslut förväntas från Tillväxtverket den 19 december. 

- Entreprenör med intresse av Cupolen har varit i kontakt med Tillväxtchef. 

- Refererat från möte med Energidalen. Beslut att Energidalens ordförande och 

tillväxtchef för dialog med KS-presidiet. 

- Möte angående BizMaker och de noder som tidigare planerats för Sollefteå, Kramfors 

och Härnösand. Ansökan ska vara inne i Mars/April 2024. 

- I februari 2024 återkommer Tillväxtenheten gällande Planarbete för Hamre 2.0.  

Ärendet skickas till Allmänna utskottet. 

 

Siv Sjödin, tf kanslichef 

Föredrar ärende 

§§ 73 Komplettering, Reglemente kommunstyrelsen och dess utskott 

 

Niklas Nordén; kommundirektör 

Föredrar ärende 

§§ 74 Utredningsuppdrag, Multihall i Sollefteå 

 

Mattias Axelsson, Ekonomichef  

föredrar följande ärenden; 

§ 63 Verksamhets- och ekonomiuppföljning Stab- och Service, per oktober månad.  

§ 64 Verksamhets- och ekonomiuppföljning Sollefteå kommun  

Samt informerar om ett nytt avsnitt i Kommunens uppföljning; Sammanställning av åtgärder 

vid negativ avvikelse. 
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Laila Lindholm, Kökschef  

• Det finns tjugosex kök varav fem kök är mottagningskök i förskolor, skolor och 

äldreboenden. Regionen ansvarar för köken på Vallänget, Solgården och 

Skärvstagården. Övriga kök är i kommunal regi. 

• Det rekryteras just nu en måltidschef. Intervjuer under den kommande veckan. 

• I januari påbörjas den stora livsmedelsupphandlingen tillsammans med Kramfors och 

Ånge.  

• Äldreomsorgen ska besöka Fränsta som har Guldkantsköket, vilket innebär det 
innebär att kökspersonalen lägger ner mer arbete under veckorna även på  

mellanmål. I gengäld tar vårdpersonalen hand om maten under helgen. 

• Planerar för samordning mellan förskola och fritidshem när det är lov eller klämdagar 

och det är få barn i verksamheten. 

• Måltidens dag har hållits och politiker inbjöds att ”praktisera” i köken i förskolor/ 

skolor/äldreboenden. Laila inbjuder till att komma och praktisera vid andra tillfällen 

än under måltidens dag, om det finns intresse. Ta kontakt med Laila så ordnas 

praktikplats i köken. 

• Det jobbas på med matsvinnet – det behövs en förbättring. I Måltidsservice finns 

förhoppningen att det blir bättre när det nya systemet med Matavfall sätts i bruk. 

• Om det finns möjlighet görs matlådor som säljs i köken (till personal) och även i 

cafeterian i kommunhuset. 

• I skolorna jobbas det för ”en hel måltidsupplevelse”, alltså att måltiden inte enbart är 

maten utan det innefattar även måltidsmiljön för att vara en hel upplevelse. 
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§ 71 KS 9/2023 

 
Verksamhets- och ekonomiuppföljning Stab & Service per 
november månad 2023 
 
Beslut 
Kommunstyrelsens allmänna utskott beslutar  

 

att godkänna redovisningen för perioden och lägga den till handlingarna  

 

Ärendebeskrivning  

Verksamhetsuppföljning per 2023-11-30. Ledamöterna har i samband med kallelsen fått ta 

del av den skriftliga månadsuppföljningen för Stab och Service.  

 

Ekonomichef medverkar vid utskottssammanträdet, redogör för uppföljningarna samt 

besvarar frågor och ger förtydliganden.  

 

Beslutsplanering  

Kommunstyrelsens allmänna utskott 2023-12-12.  

 

Beslutsunderlag  

Verksamhets- och ekonomisk uppföljning Stab och Service, per 2023-11-30.  

Muntlig föredragning, Ekonomichef Mattias Axelsson  

 

Förvaltningens förslag till beslut  

Förvaltningen föreslår  

Kommunstyrelsens allmänna utskott besluta  

 

att godkänna redovisningen och lägga den till handlingarna.  

 

Utskottets förslag till beslut under sammanträdet 

Talarlistan är tom. Ordföranden ställer frågan om utskottet kan godkänna redovisningen.    

Finner så. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Beslutet skickas till  

Ekonomichef  

Chef Stab och Service  
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§ 72 KS 9/2023 

 
Verksamhets- och ekonomiuppföljning Sollefteå kommun 2023 
 
Beslut 
Allmänna utskottet beslutar  

 

att godkänna redovisningen av verksamhets- och ekonomisk uppföljning för perioden januari 

till november månad 2023 

 

Ärendebeskrivning  

Sollefteå Kommun redovisar efter november månad ett negativt resultat på 28,0 mnkr. 

Resultatet är 6,8 mnkr bättre än budgeten för perioden men 125,7 mnkr lägre än samma 

period 2022. 

Negativa avvikelser uppvisas inom Stab och service, Gata och park, Gymnasie- och 

vuxenutbildning samt omsorgsverksamheterna, medan övriga verksamheter initialt visar 

ekonomi i balans eller positiva avvikelser. Pensionskostnader visar ett kraftigt negativt 

resultat utifrån senaste prognosen från KPA. 

Skatterna har en positiv avvikelse till följd av slutavräkning 2022 och en ny skatteprognos, 

likaså finansnettot till följd av stark utveckling på börsen under november månad. 

Det är av yttersta vikt att verksamheterna anpassar sig enligt de ekonomiska ramar 

fullmäktige fastlagt för 2023 och perioden framåt. 

 

Beslutsplanering  

Kommunstyrelsens allmänna utskott 2023-12-12 

 

Beslutsunderlag 

Månadsuppföljning januari - november 2023 

Förvaltningsyttrande Verksamhets- och ekonomisk uppföljning per november 2023 

 

Förvaltningens förslag till beslut 

Förvaltningen föreslår 

Allmänna utskottet besluta 

 

att godkänna redovisningen av verksamhets- och ekonomisk uppföljning för perioden januari 

till november 2023 

 

Utskottets förslag till beslut under sammanträdet 

Talarlistan är tom. Ordföranden ställer frågan om utskottet är redo att gå till beslut. Finner så. 

 

 

 

 

Beslutet skickas till 

Ekonomichef 

Chef Stab och Service 
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§ 73 KS 396/2023 

 
Kommunens Firmatecknare 2024 
 
Beslut 
Allmänna utskottet föreslår  

Kommunstyrelsen besluta  

 

1. Avtal, handlingar, EU-projekt och skrivelser som beslutats av kommunstyrelsen 

undertecknas två i förening varav en tjänsteman och en förtroendevald av:  

- Kommunstyrelsens ordförande Johan Andersson  

- Kommunstyrelsens vice ordförande Birgitta Häggkvist  

- Kommundirektör Niklas Nordén  

- Ekonomichef Mattias Axelsson 

 

2. Kommundirektör Niklas Nordén undertecknar övriga handlingar såsom avtal, låne-och 

borgenshandlingar där krav om firmateckning finns. Vid dennes frånvaro undertecknar 

ekonomichef Mattias Axelsson. 

 

3. Övriga avtal tecknas i enlighet med delegationsordning 

 

4. Firmateckningsrätt för kommunens bank- och plusgirokonton tecknas två i förening  

av:  

-   Chef Redovisning, redovisningsenheten Cristina Waaranperä  

- Ekonomichef Mattias Axelsson  

- Ekonomikonsult kundreskontra, redovisningsenheten Izabela Bazan  

- Controller, redovisningsenheten Jeyachandran Ratnasabapathy 

- Redovisningsekonom, redovisningsenheten Mikael Andersson 

- Administratör, redovisningsenheten Josefine Nordén  

- Avgiftshandläggare, redovisningsenheten Edvin Jonsson 

- Avgiftshandläggare, redovisningsenheten Markus Isaksson 

- Ekonom, ekonomistyrning Marie Strandlund 

- Ekonom, ekonomistyrning Maria Ragnarsson 

 

Ärendebeskrivning  

Kommunstyrelsen utser varje år firmatecknare och personer med teckningsrätt för 

kommunens bank- och plusgirokonton. 

 

Utskottets förslag till beslut under sammanträdet 

Talarlistan är tom. Ordföranden ställer frågan om utskottet är redo att gå till beslut. Finner så. 

 

 

Beslutet skickas till 

Kommundirektör  

Ekonomichef  

Chef redovisning 
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§ 74      KS 131/2022 

 
Reglemente kommunstyrelsen och dess utskott 2023 - 2026 
 
Beslut 
Allmänna utskottet föreslår 

Kommunstyrelsen föreslå  

Kommunfullmäktige besluta  

 

att fastställa förslag till komplettering gällande Reglemente för Kommunstyrelsen och dess 

utskott 2023 - 2026 

 

Ärendebeskrivning  

I Arbetsordning för kommunfullmäktige 2023–2026, är det reglerat hur situationen ska lösas 

om ordföranden, vice ordförande och andre vice ordförande är förhindrad att delta i ett 

sammanträde eller del av sammanträde: 

 

Motsvarande skrivning saknas i Reglemente för kommunstyrelsen och dess utskott. 

 

Förvaltningens bedömning  

Förvaltningen finner det angeläget att det även finns reglerat i Reglemente för 

kommunstyrelsen och dess utskott för den händelse att samtliga ordföranden/vice 

ordförande/ andre vice ordförande inte kan delta i ett sammanträde eller del av ett 

sammanträde. 

 

Förvaltningens förslag till beslut  

Förvaltningen föreslår följande kompletteringar: 

 

För kommunstyrelsen: 

Om varken ordförande, vice ordföranden eller andre vice ordförande kan delta i ett helt 

sammanträde eller en del av ett sammanträde, får styrelsen utse en annan ledamot som 

ersättare för dessa. 

Tills valet förrättats, fullgörs ordförandes uppgifter av den som varit ledamot i styrelsen 

längst tid. Om flera ledamöter har lika lång tjänstgöringstid fullgörs ordförandens uppgifter 

av den äldste av dem. Motsvarande gäller om ordföranden eller annan i presidiet inte kan 

fullgöra sitt uppdrag under en längre tid. Ersättaren ska fullgöra samtliga 

ordförandens/övriga presidiets uppgifter. 

 

För kommunstyrelsens utskott:  

Om varken ordförande eller vice ordföranden kan delta i ett helt sammanträde eller en del av 

ett sammanträde, får styrelsen utse en annan ledamot som ersättare för dessa. Tills valet 

förrättats, fullgörs ordförandes uppgifter av den som varit ledamot i styrelsen längst tid. Om 

flera ledamöter har lika lång tjänstgöringstid fullgörs ordförandens uppgifter av den äldste av 

dem. 
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Beslutsplanering  

Allmänna utskottet 2023-12-12  

Kommunstyrelsen 2024-01-09  

Kommunfullmäktige 2024-02-26 

 

Beslutsunderlag  

Förvaltningsyttrande, Reglemente för kommunstyrelsen och dess utskott, 2023-12-05  

Reglemente för kommunstyrelsen och dess utskott 2023–2026 

Sveriges kommuner och Regioner, SKR, Reglemente för styrelse och nämnder, ett underlag 

för lokala bedömningar, (www.skr.se) 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Beslutet skickas till  

Kansliet  
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§ 75      KS 86/2022 

 
Utredningsuppdrag - Multihall i Sollefteå 
 
Beslut 
Allmänna utskottet beslutar 

 

att det under fortsatt utredning tas med inspel och uppdateringar, genom samtal med 

föreningar, politiker och förvaltningen under januari månad. 

 

att det i utredningen framställs ett förslag till inriktningsbeslut 

 

att ärendet återkommer till kommunstyrelsens allmänna utskott i mars/april 2024  

 

Ärendebeskrivning  

Under ett flertal år har det påtalats behov av en fullstor inomhushall i Sollefteå tätort då 

ingen av de idrottshallar som finns uppfyller den spelplansstorlek som de större 

inomhusidrotterna kräver för matcher och cuper.  

 

I tillägg till detta så har Nipanskolan stora utmaningar med att bedriva idrottsundervisning då 

antalet omklädningsrum är för få och den gamla regementsidrottshallen saknar utrymme och 

funktionalitet för en så pass stor skola. I tillägg till detta så är tillgängligheten till damernas 

omklädningsrum bristfällig då tillgång till detta nås via trappa upp till övervåningen. 

 

I och med att det finns två behov som behöver adresseras och eventuellt sammanfaller så 

beslutade Kommunstyrelsen om ett utredningsuppdrag avseende en multihall under 2022. 

 

Dnr 86/2022 §48: Utredningsuppdrag – Multihall KS 

”Utredning ska i enlighet med intentionerna utreda följande delar för att kunna  

förverkliga en Multihall i Sollefteå: 

 - Olika finansieringsmöjligheter både vad gäller investering och drift 

 - Olika driftsformer 

 - Bidragsmöjligheter och andra stöd 

 - Sponsring både för investering och drift 

 - Kommunens finansieringsmöjligheter 

 - Placering för att uppnå synergier med bland annat Nipanskolan” 

 

Den utredning som startade har pågått under 2022–2023. Samråd har hållits med skola och 

kulturverksamheten samt med idrottsföreningar för att förstå vilka önskemål och behov de 

har både av lokaler samt placering. 

 

Återkoppling har skett ske genom en rangordning av A, B och C alternativ utifrån 

perspektiven nedan (bilaga 2): 

 - Aktivitetsyta 

 - Omklädning 

 - Förråd  
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 - Kansli 

 - Publik 

 - Servering 

 - Lokalisering 

 

I merparten av återkopplingen så framgår att man ser ett behov av en arena med flera 

fullstora hallar, 10 - 6 st omklädningsrum, läktare för ca 300 personer och flertalet förordade 

en placering på Nipan som antingen första eller andrahandsalternativ. I och med att 

föreningarnas önskemål och skolans behov sammanfaller med kommunstyrelsens 

beslutsinriktning så har utredningen därefter helt fokuserat på möjligheten att etablera en 

multihall på Nipanområdet för att tillgodose så många intressen som möjligt. 

 

I och med att idrottshallen även behöver kunna användas för skolundervisning dagtid så 

behöver det ligga inom en ganska kort promenad från skolan. Inom det gamla regementes 

området så är det begränsade möjligheter till nybyggnation då stora delar av området är K-

märkt, den mark som finns är den stora gräsytan uppe vid rondellen som ägs av SBB. Dialog 

har förts med SBB om att få förvärva marken vilket har avvisats vid ett flertal tillfällen, 

däremot så aviserade SBB ett intresse av att bygga och hyra ut en hall till Sollefteå Kommun. 

 

Ett flertal olika skisser har tagits fram och i huvuddrag så handlar frågeställningarna om i 

vilken omfattning och till vilken kostnad det går att beakta och tillgodose vissa enskilda 

föreningars behov och önskemål. 

 

I den utredning som presenteras så har arbetsgruppen landat i ett förslag som innefattar 2 

fullstora hallar och utrymmen som skulle kunna dedikeras för såväl gymnastik, kampsport, 

bordtennis som gym för skola/föreningar och lokal för dans. Förhoppningen har varit att 

detta skulle kunna bli en multihall/idrottens hus med många samtidigt pågående aktiviteter. 

Utgångspunkten är också att idrottshallarna skall kunna nyttjas för såväl konferens som 

konsert. 

 

I tillägg till detta så finns också två möjliga vägval för att om möjligt kunna tillgodose även 

friidrottens önskemål som avviker från övriga föreningars. 

Detta innebär således att en kalkyl presenteras i tre alternativ för en multihall. 

 

  Kalkyl på en multihall för inomhusidrott med träningsmöjligheter även för övriga  

  idrotter.  

• En tilläggskostnad för 60 meters löparbanor och längdhoppsgrop. 

• En tilläggskostnad för friidrottshall med rundbana. 

 

Även ett fjärde alternativ presenteras då i form av en mindre men fullstor idrottshall, men då 

frångås själva huvudsyftet med en multihall. 

 

För att möjliggöra en byggnation av en ny multihall så krävs att kommunen och SBB ingår 

ett avtal om att utreda förutsättningarna för att bygga en multihall med en noggrann 

projektering samt ändrad detaljplan då området idag är planerat för industri. Detta avtal 

behöver tydligt ange under vilka förutsättningar som endera part kan dra sig ur sitt åtagande. 
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Samråd  

Samråd har hållits med idrottsföreningar i Sollefteå tätort. Första dialogen hölls 9:e maj 2022 

och därefter så har dialog och information med föreningarna hållits även om tidsplanen 

kraftigt förskjutits. Föreningarnas inspel och återkoppling presenteras i bilaga 2. 

 

Förvaltningens bedömning  

Förvaltningen konstaterar att det finns ett önskemål från idrottsföreningarna om bättre 

träningsmöjligheter och att skolan behöver få en bättre miljö att bedriva idrottsundervisning. 

Däremot så är det svårt att väga nyttan av en ny multihall mot den kostnad som uppstår och 

de prioriteringar som kommer krävas. Därav lämnas inget förslag till beslut. 

 

Ekonomiska konsekvenser och förslag på finansiering  

Grundkalkylen innebär en uppskattad hyreskostnad på 12,75 mnkr givet ett 25 årsavtal, årlig 

hyresjustering görs enligt KPI. Tillägg för löparbanor och hoppgrop innebär en ytterligare 

hyreskostnad på ca 830 tkr per år och alternativet med en ytterligare direkt påkopplad hall för 

friidrott innebär en hyreskostnad på 19,75 mnkr. Det som tillkommer utöver hyreskostnaden 

är förbrukning av el, vatten och städ. 

 

Motsvarande kostnader för kommunen med eventuell byggnation och drift i egen regi 

avseende grundkalkylen beräknas till:  

Ränta: 3,5% x 170 mnkr = 5,1 mnkr  

Avskrivning: 170 mnkr / 33 år = 5,1 mnkr 

 

I tillägg till detta tillkommer värme, fastighetsskötsel och underhåll på 7500 kvm för 

kommunen om vi bygger i egen regi samt kostnad för projektering, detaljplan m.m. för att få 

kalkylerna jämförbara. Detta gör att förvaltningen preliminärt bedömer presenterad 

hyreskostnad som rimlig utifrån ovan presenterad budgetkalkyl. 

 

Frågan huruvida det är bäst att äga och bygga själv eller hyra så är svaret ofta att det är 

fördelaktigare att äga men det är inte alltid fallet. Vilket är avhängigt hur bra och effektiv 

byggherren är att upphandla och hålla nere kostnaderna för bygget. Men det är värt att 

förtydliga att vi fått klart avslag på förfrågan att förvärva marken. 

 

I bägge kalkylerna ovan så anges bruttokostnader men nuvarande kostnader förväntas minska 

då vi kan kliva ur andra lokaler samt minska busskostnader, vilket redogörs för i utredningen 

och uppgår till ca 1 mnkr. 

 

Beslutsunderlag  

Bilaga 1: Multihall utredning – slutligt utkast  

Bilaga 2: Samrådsunderlag 

 

Beslutsplanering 

Allmänna utskottet 2023-12-12 

Allmänna utskottet i mars/april 

 

 

AU-protokoll 2023-12-12
(Signerat, SHA-256 A4BD94947C9F2BCB5A3A398B17AACA342F4B146189E6F4029F71149E0D07DE01)

Sida 13 av 16



 
    

Nämnd/styrelse 

Kommunstyrelsens  

 

PROTOKOLL 
Sammanträdesdatum 

2023-12-12 

 
Sida 

allmänna utskott   

 

14 (15) 

 

Förvaltningens förslag till beslut  

Förvaltningens lämnar ärendet vidare utan förslag till beslut 

 

Förslag till beslut under allmänna utskottets sammanträde 

- Inspel med vissa uppdateringar i utredningen – samtal med föreningar och politiker – 

och förvaltningen under januari månad. 

- Inriktningsbeslut – tillsammans med SBB 

- Åter till allmänna utskottet i mars/april 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Beslutet skickas till  

Kommundirektör 
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§ 76      KS 64/2022 

 
Från Arbetsgrupp Y331 Helgum Norra gällande hastighets-
begränsning på väg 331 
 
Beslut 
Allmänna utskottet beslutar 

 

att uppdra till förvaltningen att föra dialog med relevanta aktörer för att få fler inspel och 

återkomma så snart som möjligt. 

 

Ärendebeskrivning 

Vid kommunstyrelsens sammanträde 2023-12-05 presenterade Elisabeth Mikaelsson och 

Daniel Karlström från Arbetsgrupp Y331 Helgum Norra sitt arbete för att få tillstånd en 

åtgärd på väg 331. 

 

Vid sammanträdet inlämnades arbetsgruppens framtagna arbetsmaterial. 

  

Kommunstyrelsen lämnade frågan vidare till allmänna utskottets sammanträde den  

12 december 2023.  

 

Allmänna utskottets ledamöter har, till dagens sammanträde, tagit del av det material som 

inlämnats från Arbetsgruppen. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Beslutet skickas till 

Kommundirektör 

AU-protokoll 2023-12-12
(Signerat, SHA-256 A4BD94947C9F2BCB5A3A398B17AACA342F4B146189E6F4029F71149E0D07DE01)

Sida 15 av 16



Signering

Följande parter har signerat detta dokument

Siv SjödinNamn: 
2023-12-21 08:53Datum: 

Signerat kryptografiskt SHA-256 hashvärde: 
A4BD94947C9F2BCB5A3A398B17AACA342F4B146189E6F4029F71149E0D07DE01

Johan AnderssonNamn: 
2023-12-22 00:59Datum: 

Signerat kryptografiskt SHA-256 hashvärde: 
A4BD94947C9F2BCB5A3A398B17AACA342F4B146189E6F4029F71149E0D07DE01

John ÅbergNamn: 
2023-12-21 16:45Datum: 

Signerat kryptografiskt SHA-256 hashvärde: 
A4BD94947C9F2BCB5A3A398B17AACA342F4B146189E6F4029F71149E0D07DE01

AU-protokoll 2023-12-12
(Signerat, SHA-256 A4BD94947C9F2BCB5A3A398B17AACA342F4B146189E6F4029F71149E0D07DE01)

Sida 16 av 16


	Signering




 
    


Nämnd/styrelse 


Kommunstyrelsens  


 


PROTOKOLL 
Sammanträdesdatum 


2023-12-12 


 
Sida 


allmänna utskott   


 


1 (15) 


 
 
 


Datum 2023-12-12 


 


Tid Kl. 08.30 – 10.40 


  


Plats Digitalt 


 


Beslutande Enligt närvaro- och tjänstgöringslista 


 


Övriga   


närvarande Niklas Nordén, kommundirektör §§ 70 - 76 
Siv Sjödin, tf. kanslichef §§ §§ 70 - 76 


Mikael Näsström, Tillväxtchef §70 


Mattias Axelsson, Ekonomichef, § 70 


Laila Lindholm, Kökschef, §70  


 


 


 


 
  


 


 


  


  


  


  


 


 


 


 


 
Underskrifter Protokollet undertecknas elektroniskt av 


  


 Sekreterare Siv Sjödin §§ 70 - 76 


  


 Ordförande Johan Andersson (C) §§ 70 - 76 


 


 Justerare John Åberg (S) §§ 70 - 76 


 


 


 


Bevis om justering 


Protokollet är justerat. Justeringen har tillkännagetts genom anslag på Sollefteå kommuns digitala 


anslagstavla, www.solleftea.se  


  







 
    


Nämnd/styrelse 


Kommunstyrelsens  


 


PROTOKOLL 
Sammanträdesdatum 


2023-12-12 


 
Sida 


allmänna utskott   


 


2 (15) 


Närvaro- och tjänstgöringslista 
  


Namn När- Tjg. Reservation Jäv Anteckningar 
 varo Ers.    


   § §  


        


Ledamöter        


Johan Andersson (C) X      Ordförande 


Therese Kårén (C) X       


Peter Ledin (C) X       


Birgitta Häggkvist (VI) X       


John Åberg (S) X      Justerare 


Ersättare        


Maria Wennberg (C) X       


Daniel Rehnberg (C) 


 


X       


Jörgen Åslund (VI) X       


Kjell-Åke Sjöström (V) X       


Mattias Ahlenhed (S) -      Anmält förhinder 


 


 


Val av justerare 


John Åberg (S) väljs till justerare. 
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§ 70  KS 7/2023 


 
Informationer 
 
Beslut 
Kommunstyrelsens allmänna utskott tackar för informationerna.  


 


Ärendebeskrivning 


Utskottet ges följande informationer 


 


Mikael Näsström, Tillväxtchef 


Informerar om 


- Stadsnät har erhållit beslut motsvarande 50 mnkr för fortsatt bredbandsutbyggnad. 


Det är ett stort projekt som kräver stor arbetsinsats vilket medför att kommer att 


rekryteras personal för att kunna genomföra projektet.  Förarbeten pågår. Utbyggnaden 


kommer att pågå under några år. 


I och med beslutet betalas erhållna landsbygdsmedel tillbaka. 


- På tillväxtmötet diskuterades kommunal energiplanering kopplat till utbyggnad av 


energisystemet. Det startar upp ett myndighetssamråd med Länsstyrelsen som 


sammanhållande instans.  


- Tillsammans med Härnösand pågår samordning av projekt för hållbar samhälls-


omställning. Sollefteå kommer att rekrytera en person som ska ingå i det gemensamma 


projektet. Beslut förväntas från Tillväxtverket den 19 december. 


- Entreprenör med intresse av Cupolen har varit i kontakt med Tillväxtchef. 


- Refererat från möte med Energidalen. Beslut att Energidalens ordförande och 


tillväxtchef för dialog med KS-presidiet. 


- Möte angående BizMaker och de noder som tidigare planerats för Sollefteå, Kramfors 


och Härnösand. Ansökan ska vara inne i Mars/April 2024. 


- I februari 2024 återkommer Tillväxtenheten gällande Planarbete för Hamre 2.0.  


Ärendet skickas till Allmänna utskottet. 


 


Siv Sjödin, tf kanslichef 


Föredrar ärende 


§§ 73 Komplettering, Reglemente kommunstyrelsen och dess utskott 


 


Niklas Nordén; kommundirektör 


Föredrar ärende 


§§ 74 Utredningsuppdrag, Multihall i Sollefteå 


 


Mattias Axelsson, Ekonomichef  


föredrar följande ärenden; 


§ 63 Verksamhets- och ekonomiuppföljning Stab- och Service, per oktober månad.  


§ 64 Verksamhets- och ekonomiuppföljning Sollefteå kommun  


Samt informerar om ett nytt avsnitt i Kommunens uppföljning; Sammanställning av åtgärder 


vid negativ avvikelse. 
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Laila Lindholm, Kökschef  


• Det finns tjugosex kök varav fem kök är mottagningskök i förskolor, skolor och 


äldreboenden. Regionen ansvarar för köken på Vallänget, Solgården och 


Skärvstagården. Övriga kök är i kommunal regi. 


• Det rekryteras just nu en måltidschef. Intervjuer under den kommande veckan. 


• I januari påbörjas den stora livsmedelsupphandlingen tillsammans med Kramfors och 


Ånge.  


• Äldreomsorgen ska besöka Fränsta som har Guldkantsköket, vilket innebär det 
innebär att kökspersonalen lägger ner mer arbete under veckorna även på  


mellanmål. I gengäld tar vårdpersonalen hand om maten under helgen. 


• Planerar för samordning mellan förskola och fritidshem när det är lov eller klämdagar 


och det är få barn i verksamheten. 


• Måltidens dag har hållits och politiker inbjöds att ”praktisera” i köken i förskolor/ 


skolor/äldreboenden. Laila inbjuder till att komma och praktisera vid andra tillfällen 


än under måltidens dag, om det finns intresse. Ta kontakt med Laila så ordnas 


praktikplats i köken. 


• Det jobbas på med matsvinnet – det behövs en förbättring. I Måltidsservice finns 


förhoppningen att det blir bättre när det nya systemet med Matavfall sätts i bruk. 


• Om det finns möjlighet görs matlådor som säljs i köken (till personal) och även i 


cafeterian i kommunhuset. 


• I skolorna jobbas det för ”en hel måltidsupplevelse”, alltså att måltiden inte enbart är 


maten utan det innefattar även måltidsmiljön för att vara en hel upplevelse. 
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§ 71 KS 9/2023 


 
Verksamhets- och ekonomiuppföljning Stab & Service per 
november månad 2023 
 
Beslut 
Kommunstyrelsens allmänna utskott beslutar  


 


att godkänna redovisningen för perioden och lägga den till handlingarna  


 


Ärendebeskrivning  


Verksamhetsuppföljning per 2023-11-30. Ledamöterna har i samband med kallelsen fått ta 


del av den skriftliga månadsuppföljningen för Stab och Service.  


 


Ekonomichef medverkar vid utskottssammanträdet, redogör för uppföljningarna samt 


besvarar frågor och ger förtydliganden.  


 


Beslutsplanering  


Kommunstyrelsens allmänna utskott 2023-12-12.  


 


Beslutsunderlag  


Verksamhets- och ekonomisk uppföljning Stab och Service, per 2023-11-30.  


Muntlig föredragning, Ekonomichef Mattias Axelsson  


 


Förvaltningens förslag till beslut  


Förvaltningen föreslår  


Kommunstyrelsens allmänna utskott besluta  


 


att godkänna redovisningen och lägga den till handlingarna.  


 


Utskottets förslag till beslut under sammanträdet 


Talarlistan är tom. Ordföranden ställer frågan om utskottet kan godkänna redovisningen.    


Finner så. 


 


 


 


 


 


 


 


 


 


Beslutet skickas till  


Ekonomichef  


Chef Stab och Service  
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§ 72 KS 9/2023 


 
Verksamhets- och ekonomiuppföljning Sollefteå kommun 2023 
 
Beslut 
Allmänna utskottet beslutar  


 


att godkänna redovisningen av verksamhets- och ekonomisk uppföljning för perioden januari 


till november månad 2023 


 


Ärendebeskrivning  


Sollefteå Kommun redovisar efter november månad ett negativt resultat på 28,0 mnkr. 


Resultatet är 6,8 mnkr bättre än budgeten för perioden men 125,7 mnkr lägre än samma 


period 2022. 


Negativa avvikelser uppvisas inom Stab och service, Gata och park, Gymnasie- och 


vuxenutbildning samt omsorgsverksamheterna, medan övriga verksamheter initialt visar 


ekonomi i balans eller positiva avvikelser. Pensionskostnader visar ett kraftigt negativt 


resultat utifrån senaste prognosen från KPA. 


Skatterna har en positiv avvikelse till följd av slutavräkning 2022 och en ny skatteprognos, 


likaså finansnettot till följd av stark utveckling på börsen under november månad. 


Det är av yttersta vikt att verksamheterna anpassar sig enligt de ekonomiska ramar 


fullmäktige fastlagt för 2023 och perioden framåt. 


 


Beslutsplanering  


Kommunstyrelsens allmänna utskott 2023-12-12 


 


Beslutsunderlag 


Månadsuppföljning januari - november 2023 


Förvaltningsyttrande Verksamhets- och ekonomisk uppföljning per november 2023 


 


Förvaltningens förslag till beslut 


Förvaltningen föreslår 


Allmänna utskottet besluta 


 


att godkänna redovisningen av verksamhets- och ekonomisk uppföljning för perioden januari 


till november 2023 


 


Utskottets förslag till beslut under sammanträdet 


Talarlistan är tom. Ordföranden ställer frågan om utskottet är redo att gå till beslut. Finner så. 


 


 


 


 


Beslutet skickas till 


Ekonomichef 


Chef Stab och Service 
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§ 73 KS 396/2023 


 
Kommunens Firmatecknare 2024 
 
Beslut 
Allmänna utskottet föreslår  


Kommunstyrelsen besluta  


 


1. Avtal, handlingar, EU-projekt och skrivelser som beslutats av kommunstyrelsen 


undertecknas två i förening varav en tjänsteman och en förtroendevald av:  


- Kommunstyrelsens ordförande Johan Andersson  


- Kommunstyrelsens vice ordförande Birgitta Häggkvist  


- Kommundirektör Niklas Nordén  


- Ekonomichef Mattias Axelsson 


 


2. Kommundirektör Niklas Nordén undertecknar övriga handlingar såsom avtal, låne-och 


borgenshandlingar där krav om firmateckning finns. Vid dennes frånvaro undertecknar 


ekonomichef Mattias Axelsson. 


 


3. Övriga avtal tecknas i enlighet med delegationsordning 


 


4. Firmateckningsrätt för kommunens bank- och plusgirokonton tecknas två i förening  


av:  


-   Chef Redovisning, redovisningsenheten Cristina Waaranperä  


- Ekonomichef Mattias Axelsson  


- Ekonomikonsult kundreskontra, redovisningsenheten Izabela Bazan  


- Controller, redovisningsenheten Jeyachandran Ratnasabapathy 


- Redovisningsekonom, redovisningsenheten Mikael Andersson 


- Administratör, redovisningsenheten Josefine Nordén  


- Avgiftshandläggare, redovisningsenheten Edvin Jonsson 


- Avgiftshandläggare, redovisningsenheten Markus Isaksson 


- Ekonom, ekonomistyrning Marie Strandlund 


- Ekonom, ekonomistyrning Maria Ragnarsson 


 


Ärendebeskrivning  


Kommunstyrelsen utser varje år firmatecknare och personer med teckningsrätt för 


kommunens bank- och plusgirokonton. 


 


Utskottets förslag till beslut under sammanträdet 


Talarlistan är tom. Ordföranden ställer frågan om utskottet är redo att gå till beslut. Finner så. 


 


 


Beslutet skickas till 


Kommundirektör  


Ekonomichef  


Chef redovisning 
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§ 74      KS 131/2022 


 
Reglemente kommunstyrelsen och dess utskott 2023 - 2026 
 
Beslut 
Allmänna utskottet föreslår 


Kommunstyrelsen föreslå  


Kommunfullmäktige besluta  


 


att fastställa förslag till komplettering gällande Reglemente för Kommunstyrelsen och dess 


utskott 2023 - 2026 


 


Ärendebeskrivning  


I Arbetsordning för kommunfullmäktige 2023–2026, är det reglerat hur situationen ska lösas 


om ordföranden, vice ordförande och andre vice ordförande är förhindrad att delta i ett 


sammanträde eller del av sammanträde: 


 


Motsvarande skrivning saknas i Reglemente för kommunstyrelsen och dess utskott. 


 


Förvaltningens bedömning  


Förvaltningen finner det angeläget att det även finns reglerat i Reglemente för 


kommunstyrelsen och dess utskott för den händelse att samtliga ordföranden/vice 


ordförande/ andre vice ordförande inte kan delta i ett sammanträde eller del av ett 


sammanträde. 


 


Förvaltningens förslag till beslut  


Förvaltningen föreslår följande kompletteringar: 


 


För kommunstyrelsen: 


Om varken ordförande, vice ordföranden eller andre vice ordförande kan delta i ett helt 


sammanträde eller en del av ett sammanträde, får styrelsen utse en annan ledamot som 


ersättare för dessa. 


Tills valet förrättats, fullgörs ordförandes uppgifter av den som varit ledamot i styrelsen 


längst tid. Om flera ledamöter har lika lång tjänstgöringstid fullgörs ordförandens uppgifter 


av den äldste av dem. Motsvarande gäller om ordföranden eller annan i presidiet inte kan 


fullgöra sitt uppdrag under en längre tid. Ersättaren ska fullgöra samtliga 


ordförandens/övriga presidiets uppgifter. 


 


För kommunstyrelsens utskott:  


Om varken ordförande eller vice ordföranden kan delta i ett helt sammanträde eller en del av 


ett sammanträde, får styrelsen utse en annan ledamot som ersättare för dessa. Tills valet 


förrättats, fullgörs ordförandes uppgifter av den som varit ledamot i styrelsen längst tid. Om 


flera ledamöter har lika lång tjänstgöringstid fullgörs ordförandens uppgifter av den äldste av 


dem. 
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Beslutsplanering  


Allmänna utskottet 2023-12-12  


Kommunstyrelsen 2024-01-09  


Kommunfullmäktige 2024-02-26 


 


Beslutsunderlag  


Förvaltningsyttrande, Reglemente för kommunstyrelsen och dess utskott, 2023-12-05  


Reglemente för kommunstyrelsen och dess utskott 2023–2026 


Sveriges kommuner och Regioner, SKR, Reglemente för styrelse och nämnder, ett underlag 


för lokala bedömningar, (www.skr.se) 
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§ 75      KS 86/2022 


 
Utredningsuppdrag - Multihall i Sollefteå 
 
Beslut 
Allmänna utskottet beslutar 


 


att det under fortsatt utredning tas med inspel och uppdateringar, genom samtal med 


föreningar, politiker och förvaltningen under januari månad. 


 


att det i utredningen framställs ett förslag till inriktningsbeslut 


 


att ärendet återkommer till kommunstyrelsens allmänna utskott i mars/april 2024  


 


Ärendebeskrivning  


Under ett flertal år har det påtalats behov av en fullstor inomhushall i Sollefteå tätort då 


ingen av de idrottshallar som finns uppfyller den spelplansstorlek som de större 


inomhusidrotterna kräver för matcher och cuper.  


 


I tillägg till detta så har Nipanskolan stora utmaningar med att bedriva idrottsundervisning då 


antalet omklädningsrum är för få och den gamla regementsidrottshallen saknar utrymme och 


funktionalitet för en så pass stor skola. I tillägg till detta så är tillgängligheten till damernas 


omklädningsrum bristfällig då tillgång till detta nås via trappa upp till övervåningen. 


 


I och med att det finns två behov som behöver adresseras och eventuellt sammanfaller så 


beslutade Kommunstyrelsen om ett utredningsuppdrag avseende en multihall under 2022. 


 


Dnr 86/2022 §48: Utredningsuppdrag – Multihall KS 


”Utredning ska i enlighet med intentionerna utreda följande delar för att kunna  


förverkliga en Multihall i Sollefteå: 


 - Olika finansieringsmöjligheter både vad gäller investering och drift 


 - Olika driftsformer 


 - Bidragsmöjligheter och andra stöd 


 - Sponsring både för investering och drift 


 - Kommunens finansieringsmöjligheter 


 - Placering för att uppnå synergier med bland annat Nipanskolan” 


 


Den utredning som startade har pågått under 2022–2023. Samråd har hållits med skola och 


kulturverksamheten samt med idrottsföreningar för att förstå vilka önskemål och behov de 


har både av lokaler samt placering. 


 


Återkoppling har skett ske genom en rangordning av A, B och C alternativ utifrån 


perspektiven nedan (bilaga 2): 


 - Aktivitetsyta 


 - Omklädning 


 - Förråd  
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 - Kansli 


 - Publik 


 - Servering 


 - Lokalisering 


 


I merparten av återkopplingen så framgår att man ser ett behov av en arena med flera 


fullstora hallar, 10 - 6 st omklädningsrum, läktare för ca 300 personer och flertalet förordade 


en placering på Nipan som antingen första eller andrahandsalternativ. I och med att 


föreningarnas önskemål och skolans behov sammanfaller med kommunstyrelsens 


beslutsinriktning så har utredningen därefter helt fokuserat på möjligheten att etablera en 


multihall på Nipanområdet för att tillgodose så många intressen som möjligt. 


 


I och med att idrottshallen även behöver kunna användas för skolundervisning dagtid så 


behöver det ligga inom en ganska kort promenad från skolan. Inom det gamla regementes 


området så är det begränsade möjligheter till nybyggnation då stora delar av området är K-


märkt, den mark som finns är den stora gräsytan uppe vid rondellen som ägs av SBB. Dialog 


har förts med SBB om att få förvärva marken vilket har avvisats vid ett flertal tillfällen, 


däremot så aviserade SBB ett intresse av att bygga och hyra ut en hall till Sollefteå Kommun. 


 


Ett flertal olika skisser har tagits fram och i huvuddrag så handlar frågeställningarna om i 


vilken omfattning och till vilken kostnad det går att beakta och tillgodose vissa enskilda 


föreningars behov och önskemål. 


 


I den utredning som presenteras så har arbetsgruppen landat i ett förslag som innefattar 2 


fullstora hallar och utrymmen som skulle kunna dedikeras för såväl gymnastik, kampsport, 


bordtennis som gym för skola/föreningar och lokal för dans. Förhoppningen har varit att 


detta skulle kunna bli en multihall/idrottens hus med många samtidigt pågående aktiviteter. 


Utgångspunkten är också att idrottshallarna skall kunna nyttjas för såväl konferens som 


konsert. 


 


I tillägg till detta så finns också två möjliga vägval för att om möjligt kunna tillgodose även 


friidrottens önskemål som avviker från övriga föreningars. 


Detta innebär således att en kalkyl presenteras i tre alternativ för en multihall. 


 


  Kalkyl på en multihall för inomhusidrott med träningsmöjligheter även för övriga  


  idrotter.  


• En tilläggskostnad för 60 meters löparbanor och längdhoppsgrop. 


• En tilläggskostnad för friidrottshall med rundbana. 


 


Även ett fjärde alternativ presenteras då i form av en mindre men fullstor idrottshall, men då 


frångås själva huvudsyftet med en multihall. 


 


För att möjliggöra en byggnation av en ny multihall så krävs att kommunen och SBB ingår 


ett avtal om att utreda förutsättningarna för att bygga en multihall med en noggrann 


projektering samt ändrad detaljplan då området idag är planerat för industri. Detta avtal 


behöver tydligt ange under vilka förutsättningar som endera part kan dra sig ur sitt åtagande. 
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Samråd  


Samråd har hållits med idrottsföreningar i Sollefteå tätort. Första dialogen hölls 9:e maj 2022 


och därefter så har dialog och information med föreningarna hållits även om tidsplanen 


kraftigt förskjutits. Föreningarnas inspel och återkoppling presenteras i bilaga 2. 


 


Förvaltningens bedömning  


Förvaltningen konstaterar att det finns ett önskemål från idrottsföreningarna om bättre 


träningsmöjligheter och att skolan behöver få en bättre miljö att bedriva idrottsundervisning. 


Däremot så är det svårt att väga nyttan av en ny multihall mot den kostnad som uppstår och 


de prioriteringar som kommer krävas. Därav lämnas inget förslag till beslut. 


 


Ekonomiska konsekvenser och förslag på finansiering  


Grundkalkylen innebär en uppskattad hyreskostnad på 12,75 mnkr givet ett 25 årsavtal, årlig 


hyresjustering görs enligt KPI. Tillägg för löparbanor och hoppgrop innebär en ytterligare 


hyreskostnad på ca 830 tkr per år och alternativet med en ytterligare direkt påkopplad hall för 


friidrott innebär en hyreskostnad på 19,75 mnkr. Det som tillkommer utöver hyreskostnaden 


är förbrukning av el, vatten och städ. 


 


Motsvarande kostnader för kommunen med eventuell byggnation och drift i egen regi 


avseende grundkalkylen beräknas till:  


Ränta: 3,5% x 170 mnkr = 5,1 mnkr  


Avskrivning: 170 mnkr / 33 år = 5,1 mnkr 


 


I tillägg till detta tillkommer värme, fastighetsskötsel och underhåll på 7500 kvm för 


kommunen om vi bygger i egen regi samt kostnad för projektering, detaljplan m.m. för att få 


kalkylerna jämförbara. Detta gör att förvaltningen preliminärt bedömer presenterad 


hyreskostnad som rimlig utifrån ovan presenterad budgetkalkyl. 


 


Frågan huruvida det är bäst att äga och bygga själv eller hyra så är svaret ofta att det är 


fördelaktigare att äga men det är inte alltid fallet. Vilket är avhängigt hur bra och effektiv 


byggherren är att upphandla och hålla nere kostnaderna för bygget. Men det är värt att 


förtydliga att vi fått klart avslag på förfrågan att förvärva marken. 


 


I bägge kalkylerna ovan så anges bruttokostnader men nuvarande kostnader förväntas minska 


då vi kan kliva ur andra lokaler samt minska busskostnader, vilket redogörs för i utredningen 


och uppgår till ca 1 mnkr. 


 


Beslutsunderlag  


Bilaga 1: Multihall utredning – slutligt utkast  


Bilaga 2: Samrådsunderlag 


 


Beslutsplanering 


Allmänna utskottet 2023-12-12 


Allmänna utskottet i mars/april 
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Förvaltningens förslag till beslut  


Förvaltningens lämnar ärendet vidare utan förslag till beslut 


 


Förslag till beslut under allmänna utskottets sammanträde 


- Inspel med vissa uppdateringar i utredningen – samtal med föreningar och politiker – 


och förvaltningen under januari månad. 


- Inriktningsbeslut – tillsammans med SBB 


- Åter till allmänna utskottet i mars/april 
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§ 76      KS 64/2022 


 
Från Arbetsgrupp Y331 Helgum Norra gällande hastighets-
begränsning på väg 331 
 
Beslut 
Allmänna utskottet beslutar 


 


att uppdra till förvaltningen att föra dialog med relevanta aktörer för att få fler inspel och 


återkomma så snart som möjligt. 


 


Ärendebeskrivning 


Vid kommunstyrelsens sammanträde 2023-12-05 presenterade Elisabeth Mikaelsson och 


Daniel Karlström från Arbetsgrupp Y331 Helgum Norra sitt arbete för att få tillstånd en 


åtgärd på väg 331. 


 


Vid sammanträdet inlämnades arbetsgruppens framtagna arbetsmaterial. 


  


Kommunstyrelsen lämnade frågan vidare till allmänna utskottets sammanträde den  


12 december 2023.  


 


Allmänna utskottets ledamöter har, till dagens sammanträde, tagit del av det material som 


inlämnats från Arbetsgruppen. 
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